
Voorzitter, Onafhankelijk Rijswijk maakt zich grote zorgen. Zorgen om het te 

kort van 7,5 miljoen waar 2018 mee is afgesloten, zorgen over de jaarrekening 

die de accountant nog niet heeft afgetekend en de aanstaande onder curatele 

stelling, zorgen om de enorme hoeveelheid vacatures die uitstaan en 

uitstonden binnen de gemeente Rijswijk, zorgen om alle expertise die extern 

wordt ingekocht, eigenlijk zorgen over alles wat zich binnen de gemeentelijke 

organisatie afspeelt.  

Met dit college en deze raad staan we voor enorme veranderingen en 

projecten binnen Rijswijk die een enorme, financiële impact zullen hebben en 

waarbij een goede, stabiele en betrouwbare organisatie noodzakelijk is. Denk 

alleen al aan het Huis van de Stad of de Energietransitie. We kunnen ons 

allemaal afvragen of we daar wel klaar voor zijn met de huidige gang van zaken, 

aangezien zelfs het simpel uitvoeren van aangenomen moties soms meer dan 

een jaar kan duren. 

Onafhankelijk Rijswijk heeft een aantal vragen/opmerkingen voor het college: 

 Naar ons inzien is de prognose voor 2020 t/m 2023 een sprookje volgens 

het zogenaamde hockeystick model, morgen wordt alles ineens veel 

beter. Waarop is gebaseerd dat we die jaren wél af zullen sluiten met 

een voordeling saldo?  

 Dit is al het tweede jaar op rij waarbij we een kadernota ontvangen die 

“beleidsarm” is. We hebben begrip voor het feit dat er destijds en ook 

nu, een nieuw college zit. Maar laat dit geen trend worden. 

 Er is nog altijd geen dekking gevonden voor het Eneco dividend. We 

missen straks 900.000 euro per jaar. Hoe denkt het college dat gat op te 

vullen? Zijn daar al plannen voor?  

 Er is 30.000 euro uitgegeven voor “Inhuur huisvestingsplan onderwijs” en 

55.000 euro aan “Advies parkeren”, ingekochte expertise waar 

Onafhankelijk Rijswijk haar vraagtekens bij zet. Nogmaals, we maken ons 

grote zorgen om wat er gaande is binnen de ambtelijke organisatie. We 

roepen het college dan ook op om ons te informeren over het verloop 

binnen de organisatie. 

 Onder het kopje “Afvalinzameling en afvalverwerking Avalex” op pagina 

21 staat, en ik citeer: “Het negatieve saldo wordt vanaf 2020 verrekend 

in de tarieven voor de afvalstoffenheffing.” Dus eigenlijk hebben we nóg 

een te kort van bijna 4 ton en wordt dat zonder blikken of blozen 

verhaald op onze inwoners. Dit is tevens niet de eerste keer dat een 



dergelijk trucje wordt uitgehaald, vorig jaar zaten we in een dergelijke 

situatie en ging de rioolheffing omhoog. En hoewel het college zal 

beargumenteren dat afvalstoffenheffing geen stijging van de OZB is, doet 

deze maatregel wel af aan de eigen opmerking dat de belastingen alleen 

verhoogd zullen worden ter dekking van de WMO en grondexploitatie 

verliezen.  

 Voor het implementeren van de nieuwe regeling “Grofvuil ophalen 

binnen 5 dagen” staat een – van 70.000 niet éénmalig, maar structureel 

genoteerd. Maar dat was niet de afspraak, het zou eenmalig worden 

afgeschreven. Daarnaast vraagt onafhankelijk Rijswijk zich sterk af 

waarom het überhaupt als structureel genoteerd kan worden. Je gaat 

niet meer grofvuil ophalen, je gaat het sneller ophalen. Het geld is dus 

om éénmalig een achterstand in te lopen! 

 Er staat 70.000 euro genoteerd om de sportnota versneld uit te voeren. 

Belachelijk! Het is toch nog altijd dezelfde nota of heeft onze raad iets 

gemist?! Daarnaast vinden we het absurd dat het college 70.000 euro 

wilt investeren voor slechts wat tijdwinst, wanneer we erg op onze 

portemonnee moeten letten. 

 Nog altijd zijn niet alle OZB’s van “niet woningen” verzonden. Kan het 

college uitleggen hoe dat kan. Dit had in februari al gedaan moeten zijn, 

we zijn 5 maanden verder. Ook hier kunnen wij ons namelijk niet aan de 

indruk onttrekken dat de organisatie niet functioneert zoals zij zou 

moeten.  

 Museum Bescherming Bevolking is al een tijd geïnteresseerd in het stuk 

grond naast hen, omdat zij graag zouden uitbreiden. De grond is 

inmiddels vrij en nu dient er een bouwkundig onderzoek te komen. De 

gemeente is echter voornemens om de kosten voor dit onderzoek, te 

verhalen op  Museum Bescherming Bevolking. En hoewel we het geen 

probleem is al de gemeente dergelijke kosten op derde wil verhalen, 

vinden we het als Onafhankelijk Rijswijk wel een slechte zaak als de 

gemeente dat wil doen bij een ongesubsidieerd museum wat enkel runt 

op een kleine groep vrijwilligers! 

 Er is 20.000 euro afgeschreven voor het verwijderen van een 

woonwagen. Naar ons inziens zijn dat nu juist kosten die je moet 

verhalen op een derde partij, namelijk van wie de woonwagen is. Kan het 

college uitleggen waarom dit bedrag op ons bord is gekomen? 



 En nog wel één van de meest opvallende constateringen in de 

Jaarrapportage is dat het college eindelijk inziet dat de kosten voor 

infrastructuur stijgen:  Voor het aanleggen van rotondes zijn de 

bouwkosten met ruim 28% gestegen (van 1.269.000 naar 1.629.000) in 

betrekkelijk korte periode. Nu is dit op zich niet opvallend voor 

Onafhankelijk Rijswijk, maar blijkbaar wel voor de aanhangers van het 

Huis van de Stad, omdat het klaarblijkelijk voor rotondes wel geldt, maar 

voor enorme bouwprojecten als het Huis van de Stad niet. 

 Om het te kort van 7,5 miljoen van 2018 op te vangen, moet er her en 

der bezuinigd worden. Het college heeft hiervoor allemaal posten 

opgegeven maar nog altijd komen we zo’n 5 ton tekort. Onafhankelijk 

Rijswijk is benieuwd welke opties allemaal de revue hebben gepasseerd 

en op welke basis de keuzes zijn gemaakt voor de lijst die nu voor ons 

ligt. Daarnaast vragen we ons vooral af, is paradepaardje Huis van de 

Stad ook genoemd? Zo nee, waarom dan niet en zo ja, waarom staat 

deze er dan niet tussen?  

 Wanneer gaat dit college eindelijk beginnen met de subsidieverordening 

waar al zo lang over wordt gesproken? Ik hoop snel, aangezien het 

implementeren van een nieuwe verordening behoorlijk wat tijd vergt en 

we anders het risico lopen dat het niet binnen deze college periode 

wordt afgerond.  

 En tot slot, heeft het college een beleidsvoornemen om de constante 

flow aan tekorten een halt toe te roepen? Of is dit een voorbode voor de 

komende jaren en moeten we ons nog meer zorgen maken dan we nu al 

doen? 

 


